
Aabenraa Brass Band 

 

Referat:  Ordinær Generalforsamling  

  

Dato: 25 FEB 2010 

Sted: Lærerværelset på Høje Kolstrup Skole 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent 

2. Formandens beretning 

3. Kassererens beretning (fremlæggelse af revideret regnskab) 

4. Indkomne forslag 

5. Fastlæggelse af kontingent 

6. Valg 

a. Bestyrelsen:                Formand:Lars Husted (modtager genvalg) 

                                             Sekretær: Flemming Lyhne (modtager ikke genvalg) 

b. Repertoireudvalg:      Steffen Schultz (modtager ikke genvalg) 

                                                            Torben Nissen (modtager ikke genvalg) 

c. Festudvalg:                  Brian Willadsen (modtager ikke genvalg) 

                                              Mette Christiansen (modtager ikke genvalg) 

7.  Eventuelt                               

 

Forslag, som ønskes behandlet på generalforsamlingen, skal være formanden i hænde 

Senest 11 FEB 2010 jvnf. vedtægterne  

 

 

Formanden bød velkommen til de fremmødte medlemmer og gik straks over til pkt.1 

Ad 1. Ikke mange havde lyst til at påtage sig dette vigtige hverv, men endeligt lykkedes det, 

Jørn Paulsen blev enstemmigt valgt, han takkede for valget og konstaterede at generalfor 

samlingen var indkaldt jf. vedtægterne. 
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Ad 2.  Dirigenten gav hermed formanden ordet for dennes beretning således:  

Jeg vil gerne endnu en gang byde alle velkommen til den årlige generalforsamling.  
Jeg vil traditionen tro ridse orkesterets gøremål i det forgangne år op.  

 

Vi startede året med med noget af en gyser, der for os, var meget ubehagelig. Vi var nemlig blevet 

forvænt med at vores nytårskoncerter i Gram var i fast ”gænge” – men ak , de første tegn på 

finanskrise viste sit ansigt hvilket resulterede i at Gram koncerten faldt bort og ligeså vores projekt 

med at opbygge en koncert tradition i Toftlund led samme kranke skæbne. Vi vil jo gerne bruge det 

hårdt oparbejdede repertoire nogle flere gange så derfor havde vi sendt en ”prøveballon” op i 

Toftlund.  

 

Vi havde dog fornøjelse af at kunne spille nytårskoncert som vi plejer i Aabenraa – med fuldt hus – 

og hvilken koncert !!! Vi havde vores trofaste dygtige projekt dirigent Erik Kjær som vores dirigent. 

 

Vores næste opgave var afholdelse af GF som heldigvis igen foregik i god ro og orden. 

 

Vi blev inviteret til Viggo’s 70 års fødselsdag i slutningen af marts, hvor nogle af os havde taget 

forskud på dagen med morgenmusik og efterfølgende stort anlagt brunch. Det blev en rigtig god og 

hyggelig aften tillige med ! 

 

Vi havde umiddelbart efter fødselsdagen en opgave at løse for Aabenraa Kommune idet Aabenraa 

Bjergmarathon skulle indvie deres gave i form af en stenkultur til kommunen, hertil ville kommunen 

gerne kvitterer med musik – og hvem andre end os skulle da løse dette :o).  

 

Så stod vores forårskoncert for døren – igen afleverede vi en rigtig god koncert vi med stolthed kan 

se tilbage på. I tilgift til denne faste tradition har Kalle Bergwill og Flemming Lyhne påbegyndt – 

forhåbentlig – en ny tradition – nemlig forårskoncert i Haderslev i Slesvigske Musikkorps nye 

musikhus (som vores egen Kaj Ø. har tegnet) Kalle og Flemming sørgede selv alle aftaler og 

annonce salg med videre, så for orkesteret var der tale om en ”færdigpakke”  lige til at gå til – Stor 

tak og bravur for det til Jer to !! 

 

Herefter var vi til blomster udstilling i Gram, i Gram Slots park, hvor blomster entusiaster 

traditionsmæssigt sætter sig i stævne – denne gang ville de gerne supplerer deres arrangement 

med musik og vi spillede, så solen næsten skinnede, trods regnen.  
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Så var der bud fra Kommunen igen ! – Der kom fint besøg fra den tyske delstatsformand til vores 

borgmester Tove, og denne skulle arrivere pr. båd – medlemmer fra Brass Bandet stod klar til at 

give musikalsk salut ved ankomsten – og stor var fornøjelse at se en lille båd kom sejlende ind mit 

der ”General” – putput – hvor man ellers spejdede efter et større fartøj.   

 

Så havde Anka skaffet os job  i Nustrup hvor man ønskede sig en koncert af Aabenraa Brass 

Band. Koncerten blev afholdt i Nustrup Idrætshal med en håndfuld trofaste publikummer som fik 

sig et ”hikst” da vi fremførte The Good, The Bad, The Ugly. Igen en rigtig fin koncert hvor vi 

fremfører koncert som – ”business as ussual” – uden hensyntagen til at det måske var lidt ”tynd” 

rent publikumsmæssigt !  

 

Så havde igen vi – og heldigvis for det ! – en af vores faste  arrangement nemlig vores musikalske 

opgave i.f.m. Skyttelauget i Aabenraa. 

   

Så var det tid til en af vores andre faste traditionsmæssige jobs – Ringriderfesten i Aabenraa  - 

som også denne gang var vejrmæssigt helt tør.  

Vi arbejder jo nu efter de nye ridedage og dermed er vores arbejde mere koncentreret da både 

fredag, lørdag og søndag er i aktion. Til Tattoo’et har vi nu ”vundet” så meget respekt at de anser 

det som fast indslag at Aabenraa Brass Band indleder hele Tattoo’et med en god fanfare – dette 

må betegnes som et stort cadeau til orkesteret !!. 

 

De fleste af os gik på velfortjent sommerferie – men endnu gang skulle vi i aktion , efter anmodning 

fra Skyttelauget som i år havde 275 år´s jubilæum – denne skulle fejres i sommerferien da man 

ellers ikke kunne få deltagelse af Lauget’s æresmedlem H.K. Prins Henrik, som feriere med 

familien på Gråsten Slot. 

Igen en flot opbakning fra orkesterets medlemmer så vi var flot præsenteret både antalsmæssigt 

og  musikalsk. Eneste lille ”krølle” på denne dag var måske Prinsens holdning til arrangementet var 

at kvitterer med en ½ times besøg og derefter i hast drog bort igen – selvom at man havde 

indvilliget i et 4 timers besøg.   

 

Vi startede vores sæson i august med en koncert i Padborg hvor vores anden sponsor H.K. Jessen 

havde hyret os til at spille til Gadefest. Det var en herlig sommerdag og vi hyggede os !   

 

Så gik turen endnu en gang til vores venner i Schlema – denne gang skulle vi indgå i en tv-

udsendelse som skulle handle om musikfestivallen i Schlema og ikke mindst de relation vi har til 
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Schlema via vores lille fan Niels, det var en gammel kending, Mario, der stod for produktionen så 

her var også gensynsglæde. 

Vi fik i år muligheden for at blive indkvarteret på hotel  - det var jo ren luksus for os og igen havde 

vi en række – og for nogen rigtig – hårde dage  med optrædner på sene tidspunkter, med stolthed 

kunne vi endnu en gang modtage stor tak fra arrangørerne hvor de roser os for vores fleksibilitet, 

spilleglæde og gode kammeratskab. Vi har og er en af deres ”kæledægger” må man sige ! 

 

Efter hjemkomsten fra Schlema må man sige vi var fit for fight  - det var tid for vores gode 

”efterårsbebuder” -  Panbo koncerten ! 

som vi spiller til og arrangerer i samarbejde med vores hovedsponsor Christian Panbo.  

 

Julemåneden indeholdede vores faste kopncerter på plejehjemmene, sygehuset og i Sct. Nicolai 

Kirke   

 

Herefter kunne vi holde velfortjent juleferie  

 

 Det var året 2009’s meritter i korte træk. 

 

Efternævnte havde kommentarer til formandens beretning således: 

Gunnar:     Vi har gode dirigenter, men de hyppige udskiftninger kan være et minus og kan 

                  medføre for meget unødigt arbejde i nodeudvalget. 

Jørgen P.: Det er udvalget der bestemmer det endelige valg af musikstykker, men lytter 

                 selvfølgelig til dirigenten. 

Gurli.        Efterlyser mere fasthed i bestyrelsen mhp information om nye dirigenter. 

Ole Kl.:     Arbejdet er mange gange for hektisk, men samarbejdet med dirigenten er vigtig. 

                 Desuden skal der være mere råderum i nodeudvalget, der lægges vægt på tidlig 

                 information, hvornår ny dirigent tiltræder. 

                 Der bør findes en mere ligelig fordeling af stemmer, ydermere skal udvalget høres 

                 ved besættelse af stemmer. 

                 Indøvelse af julekoncerter bør påbegyndes allerede i SEP. 
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                   Finder det positivt med nye steder for kirkekoncerter. 

                   Endeligt er det meget positivt at have dirigenter der indimellem kan ”skru bissen på”. 

Jørgen P.   Nodeudvalget bør arbejde udenom bestyrelsen.         

Lars:           Enhver har vel ret til at foreslå numre. 

                   Positivt med så mange tilkendegivelser, bestyrelsen vil selvfølgelig reagere hvor det 

                   måtte være nødvendigt. 

Jørgen P.:  Mangler oplysninger om afholdte bestyrelsesmøder, altså referater. 

Lars:          Bestyrelsen vil arbejde henimod bedre information til medlemmerne. 

                  Uniformsudvalget har arbejdet meget ihærdigt med en ny udgave af vores uniform. 

                  Udvalget vil senere i aften vise det færdige resultat. 

Torben N.  Arbejdet med den nye uniform er en meget lang proces særligt da selve fabrikationen 

                  foregår i Norge, men resultatet mener vi er blevet pænt.. 

Hermed sluttede kommentarer til formandens beretning og dirigenten anmodede om godkendelse 

af beretningen, dette blev enstemmigt vedtaget.  

Ad 3.   
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Aabenraa Brass Band 
Budgetopfølgning 2009 og budget 2010 
2009 2009 2010 
Budget Realiseret Afvigelse Budget 
Kontingenter og tilskud: 
Medlemskontigent 30.000 31.200 1.200 36.000 
Tilskud Aabenraa 
Kommune 

23.500 24.000 500 23.500 

Sponsorkontrakt 
Panbo 

25.000 25.000 0 25.000 

Tilskud 
Ringriderforening 

0 18.000 18.000 0 

Kulturudvalg 
tilskud/underskud
sgaranti 

0 0 0 0 

Erik Skifter Andersen 
Fond, Uniform 

0 0 0 

Sydbank Fond - 
uniform 

5.000 5.000 0 

Tilskud 3 
novemberfonden 

0 0 0 0 

Tilskud Kommune 
- uiniform 

150.000 0 0 150.000 

I alt 228.500 103.200 -125.300 234.500 
Arrangementer 
Koncerthonorarer 75.000 58.203 -16.797 42.615 
Omkostninger ved 
optræden 

-15.000 0 15.000 0 

I alt 60.000 58.203 -1.797 42.615 
Nytårskoncert 18.759 18.759 17.385 
Omkostninger ved 
optræden 

-7.812 -7.812 -9.787 

I alt 10.947 10.947 7.598 
Forårskoncert 
Tilskud 
Kultursamvirke/ 
Aab. Kommune 

0 9.317 9.317 9.000 

Koncertomkostnin
ger 

-5.000 -5.034 -34 -5.000 

Trykning af 
program 

-14.000 -10.325 3.675 -14.000 

Annoncesalg 25.000 23.200 -1.800 23.000 
Tilskud / indsamling 1.676 1.676 
I alt 6.000 18.834 12.834 13.000 
Rejser 
Schleswig 
orkestertur 

0 0 0 0 

Schlema tur -15.000 1.462 16.462 0 
I alt -15.000 1.462 16.462 0 
Musikomkostninger 
AOF dirigentløn -50.000 -39.527 10.473 -50.000 
Kørsel 
dirigenter/instrukt
ører 

-40.000 -25.039 14.961 -40.000 

Seminar 0 0 0 0 
DAO kontingent -4.000 -4.075 -75 -5.000 
Noder og materiel -6.500 -4.612 1.888 -6.500 
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Reparation af 
instrumenter 

-500 -5.951 -5.451 -500 

Uniformer/vedlige
hold 

-250.000 -4.447 245.553 -250.000 

Assistance 0 -1.527 -1.527 
I alt -351.000 -85.178 265.822 -352.000 

 

Efternævnte kommenterede kassererens beretning således: 

Ole K.       Hvordan er forrentningen med de beløb der henstår i banken ? 

Kass.        Henstår til alm. bankrenter. 

Jørgen B. Der ønskes en mere udspecificeret oversigt over udgifter og indtægter, specielt med  

                 henblik på Nytårskoncerten. 

Lars.         Store udgifter er forbundet med tilblivelse af nytårskoncerten, specielt programmet 

                 er kostbart, men det er stadig et vigtigt element. Ligeledes er de ekstra øveaftner 

                 et kostbart ”stykke”, de ekstra prøver er vigtige ikke kun for den ene nytårskoncert, 

                 men er en gevinst fortløbende. 

Claus.       Det er vigtigt at vore sponsorer ved at de er med som en helhed. De kunne foreks. 

                 vises på storskærm eller lægges på intranettet. 

Gurli.        Hvilke nye instrumenter skal der indkøbes? 

Lars.         Bb tuba og Bas Basun. 

Jørgen B. Der skal være mere synlighed i butgettet, og nytænkning i annoncetegning ønskes. 

 

Dirigentet sluttede kassererens indlæg og bad generalforsamlingen godkende dette, forsam- 

lingen godkendte beretningen. 

 

Ad 4. To indkomne forslag har bestyrelsen modtaget, disse blev fordelt blandt de fremmødte 

medlemmer. Forslagene var som i hovedtræk således: 

Gunnar. Forslag til udvidelse af bestyrelsen med et medlem. Dette skulle resultere derhen at 

              der skulle indgå en næstformand. 

Kaj R.    Forslag om total omlægning af bestyrelsen fra nuværende medlemmer til eksterne 

              valgte medlemmer. 
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Lars.      Bestyrelsen ser positivt til ethvert nyt tiltag, men ovennævnte forslag kan ikke vedtages         

              da disse vil medføre en vedtægtsændrig. Forslagene er fortsat åbne og vil fremover blive 

              drøftet både blandt medlemmerne og i bestyrelsen.   

Ad 5.     Kontingentstørrelse er uændret. 

Ad 6.     Lars blev genvalgt som formand. 

             Maria Dahl blev valgt som sekretær. 

             Repetoireudvalg: Ejler Sørensen 

                                         Paul-Erik Schrøder 

             Festudvalg:         Joan Husted     

                                          Mette Damgaard Petersen 

Ad 7.    Jørgen B. Er en smule utilfreds med af ”brugte” noder bare skal smides ud 

             Gurli.       Formandens indlæg under øveaftner bør gives før og ikke efter pausen. 

             Kaj R.      Kirkekoncerterne bør ledes af ”egen” dirigent og orkestret skal være en smule 

                             større. 

Dirigenten afsluttede hermed generalforsamlingen hvorefter formanden fik ordet. 

Formanden takkede de fremmødte for positiv ro og orden, takkede de afgående medlemmer 

af udvalg og bestyrelse og bød velkommen til de nyvalgte. Festudvalget tog nu over og bespiste 

de fremmødte med meget flot smørrebrød og drikkevarer.       

  

        

 

 


